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                                                            REFERAT 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat 

Referat godkendt. 

 

3. Status P-Avisen 

Avisen er omdelt,og regningerne er betalt. Det er en helt god avis denne gang ☺ med lidt flere 

sider end sidst. 

Grethe har haft nogle ganske få henvendelser om manglende avis. Det er ofte steder, hvor der 

skal ringes på, for at avisen kan afleveres. Der er nogle enkelte, der ikke ønsker at modtage 

avisen – det kan ikke lade sig gøre at undtage dem fra modtagelse – de må smide avisen ud. 

Sker der ændringer i oplysninger under foreningsaktiviteter og –arrangementer eller 

kontaktoplysninger, skal de enkelte foreninger selv kontakte Pro-print, for at få det klaret. 

Genoptræningscenteret har nu to gange henvendt sig, fordi de ikke har modtaget 

Pensionistavisen. Det er uforståeligt, da Flemming begge gange har afleveret 50 stk. derude. 

 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Frivillig Fredag – der skal meldes 4 personer til arrangementet.  Birte, Aksel, Olaf og 

Flemming. (er gjort) 



 

Til temadagen i Brædstrup kører Jørgen og Birte – er der flere, der skal med i bilerne, så må de 

lige give lyd. 

 

Evaluering af 4-bymødet: det var en god dag, og det gik rigtigt fint. Men en ting, der 

manglede, var tid til erfaringsudveksling. Der blev desuden givet udtryk for, at det var en lidt 

for lang dag – flere pegede på, at arrangementet måske burde være ½-dags. Det næste 

arrangement i 2019 står Kolding Ældreråd for. Stor tak til arrangementsudvalget for deres fine 

arbejde. 

 

Den 4. september var bibliotekets brugerråd på besøg på Sønderborg bibliotek. Det var en 

kombination af nyt og gammelt byggeri. Der var en fantastisk akustik, – måske fordi der var 

gulvtæpper på? Det er et fint bibliotek, – men det er vores eget nu også. Næste år skal 

Brugerrådet på besøg i Vejen, der er i gang med at bygge et helt nyt bibliotek. Baggrunden for 

besøgsrunderne er, at der er snak om at flytte biblioteket i Fredericia. 

 

5. Tilmelding til Ældrepolitisk konference d. 15. november 2018 i Vingstedcentret ”Det nære og 

sammenhængende sundhedsvæsen – hvad er udfordringerne” 

Hvem deltager og hvilke seminarer vil man tilmeldes? (Se vedlagte program) 

Seminar 1: Aksel og Grethe 

Seminar 2: Olaf 

Seminar 3: Jørgen Aksel, Birte 

Seminar 4: Jørgen, Flemming 

Seminar 5: Olaf 

Seminar 6: Birte 

Seminar 7: Flemming, Grethe, Finn 

Seminar 8 : Finn 

 

Der mangler tilkendegivelser fra Jan og Jytte 

 

6. Drøftelse af tema til Seniorrådsmødet den 12. oktober på Ulleruphus. 

Forslag: 

• Demens – Hanne og Mona 

• Sygepleje - Mona 



• Hjælpemiddelområdet – Mai-Britt 

• Værdighedspolitikken – Hanne og Mona 

 

Alle fire emner er gode, og er der tid til det, behandles de gerne alle sammen 

Der er lidt usikkerhed vedr. tidspunktet for mødet. Det undersøges, og der gives besked om det 

faktiske mødetidspunkt. 

 

7. Sager til Senior- og Handicapudvalget v/Mona 

1. Orienteringssag – Status og ny lovgivning på bilområdet  

Ventelisten er lang, og flere mener, at den er for lang. Årsagerne er ny lovgivning og 

vejledning, flytning til Sundhedshuset og manglende personale ressourcer. 

Seniorrådet udtaler: at de opfordrer til, at man kommer i gang med ansætte en 

ekstra medarbejder og dermed dispenserer for ansættelsesstoppet. 

 

2. Udvidet straks service og ny lovgivning på hjælpemiddelområdet  

Seniorrådet udtaler: åbning af straks service bør være 3x2 timer, således at der 

er åbent flere dage. Gerne på forskellige tidspunkter på dagen. Derudover 

tilslutter Seniorrådet sig indstillingen. 

 

3. Under eventuelt: 

Indsatser i budget 2018 for pårørende og for døende – samarbejde med 

civilsamfundet.  

Seniorrådet udtaler, at indsatsen for de pårørende er en god ide. 

 

8. Orientering vedr. Fælles temamøde mellem Senior- og Handicapudvalget og 

Sundhedsudvalget den 21. september med følgende emner: 

1. Forebyggende hjemmebesøg 

2. Hvordan har du det  - undersøgelse 

3. Fremtidens sygepleje 

 

Taget til efterretning. 

 

9. Venteliste til pleje- og dagcentre 

Orientering v/ Flemming Larsen 



Der er 49 borgere på ventelisten, heraf 3 med ønske om intern flytning (de har altså en plads 

på et plejecenter). Der er således reelt 46, der venter på en plejebolig. De 7 har fået et aktivt 

tilbud – derefter er der 39 tilbage. 

Af de 39 borgere er der 11, der ikke har specielle ønsker og dermed er omfattet af 

ventetidsgarantien. Af de 11 har 5 ventet mere end 2 måneder og kan ikke overholde 

garantien. 

 

Andre oplysninger: af alle borgerne på ventelisten er der 27, der efterspørger en demensbolig. 

3 borgere kommer fra andre kommuner. 6 borgere er aktuelt på en aflastningsplads. 

 

10. Senere indkomne sager 

Ingen  

 

11. Eventuelt 

Ingen punkter. 


